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Protokół Nr XXXII/23 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 1 czerwca 2023 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Radny nieobecny: 

Jarosław Miś. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy Bobrowice 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXXII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Rozwoju Gminy Bobrowice na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Lubuskiego zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru 

chronionego krajobrazu „Dolina Bobru”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany określenia zasad udzielania dotacji 

celowej na dofinansowanie kosztów budowy indywidualnych, przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Bobrowice. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia jej przebiegu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zamknięcie obrad XXXII sesji Rady Gminy. 
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Ad 1. 

Otwarcia XXXII sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 

obrad, do którego nie zgłoszono uwag. Następnie poddał porządek pod głosowanie, w wyniku 

którego 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXI/23 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 28 marca 2023 r. 

Wyniki głosowania: 11 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Na salę posiedzeń przybył radny Marcin Jagodziński. Od tego momentu kworum wynosiło  

14 osób. 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Rozwoju Gminy Bobrowice na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic zapytał dlaczego Wójt tak bardzo potrzebuje tej strategii i na jak długo 

można ją odłożyć. 

Wójt wyjaśnił, że zmieniły się przepisy prawa, do których należy się dostosować, żeby móc  

w przyszłości ubiegać się o środki zewnętrzne. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że zbierane ankiety są bezcelowe i byle jakie i zaproponował 

odrzucenie uchwały. 
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Sekretarz wyjaśniła, że rada wyraziła już swoją zgodę w sprawie uchwały na sesji w dniu 

28.03.2023 r., a obecna uchwała nie jest nowa. Jednak pojawił się wyrok WSA, że uchwała 

powinna być aktem prawa miejscowego, zatem nie wywołuje się nowej uchwały tylko 

poprawia jej wejście w życie. 

Wójt poinformował, że w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu w Bobrowicach odbyły się 

tylko warsztaty, natomiast konsultacje odbędą się po opracowaniu dokumentu. 

Radny Marcin Jagodziński wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały dopiero uruchomi procedurę 

opracowania strategii. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”, 2 „przeciw”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Lubuskiego zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru 

chronionego krajobrazu „Dolina Bobru”. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że według inspektoratu ochrony środowiska ok 90 % 

wód powierzchniowych jest w złym stanie. Oznajmił, że Wójt wnioskuje o zmniejszenie 

obszaru Bobru i zapytał czy ktoś z radnych widział w jakim stanie jest rzeka. 

Sekretarz wyjaśniła, że Wójt nie był inicjatorem zmiany uchwały Sejmiku Województwa, 

tylko mieszkaniec, natomiast w przypadku Chromowa wnioskodawcą był Wójt.  

Radny Łukasz Dudzic odczytał uzasadnienie do uchwały i uznał, że jest niepoprawne. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał jakich działek dotyczy uchwała oraz czym skutkuje 

niepodjęcie przez radę uchwały.  

Radny Łukasz Kowalewski wyjaśnił, że są to działki za obwodem drogowym  

w Bobrowicach, w kierunku rzeki Bóbr. 

Sekretarz wyjaśniła, że jest to tylko opinia rady, a ponieważ minęły już terminy jest to zgoda 

milcząca. Dodała, że nie jest ona wiążąca dla Sejmiku. Został przygotowany projekt uchwały, 

a rada zdecyduje o sposobie jego rozpatrzenia. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że kiedyś te obszary dla tego mieszkańca były chronione 

z powodu występowania ptaka ochronnego. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że przedstawiono radnym do głosowania coś, co nie ma już 

sensu, ponieważ jest po terminie i złożył wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad 

projektu uchwały. 

Wójt poinformował, że jeżeli rada wyda opinię jeszcze przed podjęciem uchwały przez 

Sejmik, to wyrazi swoje zdanie. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że jest to kpina. 

Radny Lucjan Tracz zapytał kiedy minął termin i jaka jest powierzchnia działek. 

Sekretarz poinformowała, że Sejmik jeszcze nie proceduje uchwały, a negatywne stanowisko 

rady będzie dla Sejmiku sygnałem.  

Wójt wyjaśnił, że w załączniku do uchwały są podane rzędne jednak nie ma w niej 

powierzchni. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że rada wydała decyzję poprzez cichą zgodę dwa tygodnie 

temu przez nie podjęcie uchwały, zatem głosowanie nad nią nie ma sensu. 

Wójt oznajmił, że informacja po dzisiejszej decyzji rady wpłynie do radnych Sejmiku i można 

śledzić czy zostanie wzięta pod uwagę. 

Radny Jakub Leśko oznajmił, że jak była planowana budowa oczyszczalni na tym terenie, to 

ten mieszkaniec protestował, że jest to obszar chroniony. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Łukasza Dudzica w sprawie 

wycofania z porządku obrad projektu uchwały. 

 

Wynikiem głosowania 8 „za”, 2 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się” wniosek został przyjęty. 

Projekt uchwały został wycofany z porządku obrad. 

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany określenia zasad udzielania dotacji 

celowej na dofinansowanie kosztów budowy indywidualnych, przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał czego dotyczy zmiana w uchwale. 

Wójt wyjaśnił, że zmiana dotyczy dopisania adresów budynków położonych w m. Dychów  

w kierunku Chromowa, ponieważ doprowadzenie kanalizacji jest za daleko i mieszkańcy 

sami wnioskowali o możliwość skorzystania z możliwości dofinansowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia jej przebiegu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic zapytał z jakiej kategorii drogi jest przekształcenie. 

Sekretarz wyjaśniła, że z drogi lokalnej wewnętrznej. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

       Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radna Anna Hałupka zapytała kto i kiedy złożył wniosek do autopoprawki. 

Wójt poinformował, że wniosek wpłynął od OSP Strużka w dniu 5.04.2023 r. Wyjaśnił, że po 

rozmowach z radnym Kamilem Koronką otrzymał informację, że OSP stara się pozyskać 

dofinansowanie z innych źródeł, a ponieważ czas jest do 2.06.2023 r. zabezpiecza się 

brakujące środki. 

Radna Anna Hałupka zapytała do jakich celów jest ten samochód. 

Radny Kamil Koronka wyjaśnił, że OSP nie ma kierowców z prawem jazdy CE, a ponieważ 

w zeszłym roku było wiele nawałnic, zatem mniejszym autem łatwiej jest dotrzeć do 

zabezpieczenia drogi czy gniazda os. 

Radna Anna Hałupka zapytała czy prawdą jest, że radny Koronka miał możliwość pozyskania 

samochodu z PSP w Krośnie Odrz. 

Radny Jakub Leśko potwierdził, że była możliwość przekazania auta Ford Focus z 2006 r. 

Radny Kamil Kornka nie potwierdził. 

Radna Anna Hałupka zapytała dlaczego zabiera się środki z oświaty skoro tam są braki. 

Poinformowała, że od trzech lat szkoła składa wnioski o zakup kosiarki traktorka, a Komisja 

Oświaty wielokrotnie składała wnioski o zakup patelni elektrycznej do przedszkola. Dodała, 
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że przedszkole w Bobrowicach nie było malowane od ok. 5-6 lat, a kupuje się samochód dla 

OSP, który zostanie użyty 2-3 razy. 

Wójt poinformował, że został gmina złożyła wniosek o dofinansowanie zakupu sprzętu do 

szkół oraz o dofinansowanie na zagospodarowanie terenu. W sprawie malowania przedszkola 

poinformował, że nie zgłaszano takiego wniosku. Następnie zaproponował, że można ustalić 

ilość wyjazdów jednostek OSP, ale uważa że zarówno OSP Bobrowice jak i OSP Strużka są 

w KSRG i powinny być dobrze wyposażone. 

Radna Anna Hałupka oznajmiła, że wniosek o malowanie przedszkola był zgłaszany  

w zeszłym roku, jednak ze względu na planowaną budowę nowego przedszkola i żłobka nie 

został zrealizowany. 

Skarbnik wyjaśniła, że przesuwane środki nie są szkół, tylko są to środki oświatowe 

zabezpieczone w urzędzie. Dodała, że w trakcie roku szkoły są dofinansowane dodatkowo na 

wniosek i podała przykład dofinansowania w kwocie 20.000 zł na zakup placu zabaw przy 

szkole w Bobrowicach. 

Radny Andrzej Grudziński zapytał ile pozostało środków w oświacie. 

Skarbnik wyjaśniła, że środki są zabezpieczane w oparciu o wnioski szkół, a planowanie 

budżetu jest szacowane i budżet jest ruchomy. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że to co Wójt zrobił jest pozbawieniem uczniów wyrównanego 

rozwoju nauczania, a dzieci będą miały ciemno i będą bez tablic. Na dodatek Wójt chce 

przekazać szkole kosiarkę traktorek, który był wykorzystywany przez wszystkich 

zleceniobiorców i jest zużyty. 

Wójt oznajmił, że stara się realizować wnioski według potrzeb i w miarę możliwości 

finansowych, gdzie wydatki na oświatę są duże i uważa, że radny wyolbrzymia sytuację. 

Dodał, że odnośnie doposażenia jednostek OSP patrzy całościowo. 

 

Radny Jakub Leśko poinformował, że nie zgadza się z tym, że radny Koronka nie wiedział  

o możliwości przejęcia samochodu z PSP w Krośnie Odrz., ponieważ wszystkie jednostki 

otrzymały taką informację. Dodał, że jest prezesem OSP od 20 lat i zaczynali od starych 

samochodów, które pozyskiwali od innych jednostek. Poinformował, że OSP Strużka 

zakupiła drona, którego ubezpieczenie wynosi 5.000 zł i który leży nieużywany. 

Radny Kamil Koronka wyjaśnił, że auto oferowane przez PSP nie spełnia warunków, 

ponieważ nie jest to auto terenowe. Poinformował, że OSP Strużka złożyła wnioski  

o dofinansowanie i czeka jeszcze na decyzje, zatem przesuwane środki w budżecie mogą nie 

zostać w ogóle wykorzystane. 

 

Radna Iwona Szajek zapytała czy z tego działu oświata można zakupić kosiarkę. 

Skarbnik potwierdziła, że wystarczy tylko przenieść środki na inny paragraf. 

Radna Iwona Szajek zapytała, gdzie będzie stał samochód i czy mieszkańcy Strużka 

wypowiedzieli się na temat zakupu auta. 

Radny Kamil Koronka wyjaśnił, że OSP Strużka ma trzy garaże. 

Przewodniczący Rady dodał, że mieszkańcy nie wypowiedzieli się na temat auta. 

Wójt oznajmił, że powinno się zabezpieczyć w sposób dobry cały teren gminy, a OSP samo 

pozyskało już 50 % środków na zakup samochodu, natomiast odnośnie kosiarki, że jest 

niesprawna uważa, że radny wyolbrzymia fakty. 

 

Radny Łukasz Dudzic przedstawił wyposażenie nauczyciela w Dychowie, w którego skład 

wchodzi długopis zielony i czerwony, ołówek z gumką oraz karteczki samoprzylepne.  Dodał, 

że od 4.04. urząd wie o zakupie samochodu, a autopoprawka zostaje wrzucona przed samą 

sesją. Następnie odczytał potrzeby szkoły w Dychowie informując również, że szkoła nie ma 

wyposażenia sali gimnastycznej, w salach brak jest kolorowych drukarek, jak również  
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w przedszkolach występują braki. Następnie zwrócił się do Wójta i radnego Kamila Koronki  

z pytaniem czy uważają, że samochód jest ważniejszy niż dobro dzieci. 

Radna Anna oznajmiła, że nie byłoby tej dyskusji gdyby radni otrzymali informację 

wcześniej, a nie dopiero przed sesją.  

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał o kwestię proceduralną przekazania środków jako dotacji dla 

OSP, ponieważ uważa że nie były one planowane w rocznym programie współpracy. 

Skarbnik wyjaśniła, że OSP jest stowarzyszeniem, a przekazanie środków jest zgodne  

z ustawą o finansach publicznych. Poinformowała również, że zanim dotacja zostanie 

przekazana musi zostać przedłożona umowa. 

 

Radny Grudziński oznajmił, że dużo zostało powiedziane i każdy już wyrobił sobie zdanie. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że radni którzy zagłosują za przesunięciem, żeby mieli do 

siebie pretensje, a nie do dyrektorów szkół.  

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że zbliżają się wakacje, gdzie można malować  

i remontować, a na oświacie zostało tylko 14.000 zł. Dodał, że OSP Strużka ogłosiło przetarg 

bez zabezpieczonych środków. 

Wójt podkreślił, że w tej sytuacji występują dwa dobra bezpieczeństwo i edukacja i uważa że 

gmina powinna rozwijać się dwukierunkowo, jednak zostawia to do decyzji radnych. 

 

Radna Anna Hałupka złożyła wnioski: 

1) wycofanie z autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2023 o dofinasowanie zakupu lekkiego samochodu rozpoznawczo-

ratowniczego w kwocie 120.000 zł w dziale 801 rozdział 80195 paragraf 4300, 

2) przesuniecie środków w kwocie 20.000 zł z działu 801 rozdział 80195 paragraf 4300 

na zakup kosiarki traktorka dla ZSP w Bobrowicach. 

 

Ogłoszono przerwę. 

O godz. 11:00 wznowiono obrady. 

 

Radny Jakub Leśko odczytał treść ogłoszenia o przetargu na zakup samochodu dla OSP 

Strużka. 

Wójt podkreślił, że w oparciu o przepisy ustawy o ochotniczych strażach pożarnych zadaniem 

gminy jest zabezpieczenie środków dla jednostek OSP. 

Radny Łukasz Dudzic złożył życzenia dzieciom z okazji Dnia Dziecka. 

Skarbnik poinformowała, że OSP jest stowarzyszeniem i jest to podmiot, któremu można 

udzielać dotacji. 

Sekretarz dodała, że wcześniej dotację celową dla OSP przekazywano odrębną uchwałą, 

natomiast po zmianie przepisów ustawy przekazanie środków odbywa się na podstawie 

uchwały budżetowej, a następnie zawierana jest umowa.  

Radny Andrzej Grudziński zapytał czy samochody OSP są własnością gminy, czy jednostek. 

Radny Jakub Leśko wyjaśnił, że nowe samochody są własnością OSP, natomiast stare są 

majątkiem gminy. 

 

O godz. 11:10 radny Jakub Leśko opuścił salę posiedzeń. 

Od tego momentu kworum wynosiło 13 osób. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski radnej Anny Hałupki. 

1. Głosowanie wniosku o wycofanie z autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 o dofinasowanie zakupu lekkiego 
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samochodu rozpoznawczo-ratowniczego w kwocie 120.000 zł w dziale 801 rozdział 

80195 paragraf 4300. 

W wyniku głosowania 6 głosami „za”, 5 „przeciw”, 2 „wstrzymującymi się” wniosek został 

przyjęty. 

2. Głosowanie wniosku o przesuniecie środków w kwocie 20.000 zł z działu 801 rozdział 

80195 paragraf 4300 na zakup kosiarki traktorka dla ZSP w Bobrowicach 

W wyniku głosowania 7 głosami „za”, 4 „przeciw”, 2 „wstrzymującymi się” wniosek został 

przyjęty. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

O godz. 11:12 radny Lucjan Tracz opuścił salę posiedzeń. 

Od tego momentu kworum wynosiło 12 osób. 

 

Ad 12. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły dwie interpelacje  

i jedno zapytanie oraz trzy interpelacje w dniu dzisiejszym. 

 

Ad 13. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Radny Marcin Jagodziński poinformował, ze zwrócił się z zapytaniem o inwestycję dotyczącą 

budowy chodnika w m. Bobrowice. Zapytał jak Wójt panuje nad inwestycjami skoro nie wie, 

że mieszkańcy mają zastrzeżenia, co do wykonania inwestycji. Dodał, że inwestycja 

kosztowała 530.000 zł, z czego gmina dołożyła 300.000 zł, natomiast rada zgodziła się na 

dofinansowanie  w wysokości 50%. Według niego gmina dołożyła 35.000 zł za dużo. 

Następnie poinformował, że do dnia 26.05. można było składać wnioski  

o dofinansowanie ścieżek rowerowych. 

Wójt poinformował, że taki wniosek został złożony, natomiast w sprawie dotacji na budowę 

chodnika wyjaśnił, że została wydana w całości z uwagi na dodatkowe prace.   

Radny Marcin Jagodziński uznał, że Wójt nie panuje nad finansami gminy i zapytał jaki 

będzie koszt i kiedy zostanie naprawione ogrodzenie przy chodniku. 

Wójt oznajmił, że środki są zabezpieczone i w najbliższym czasie zostanie to wykonane. 

 

Ad 14. 

Wolne wnioski i informacje. 

Radna Anna Hałupka przypomniała, że na poprzedniej sesji pytała o postawienie 

dodatkowych lamp w Barłogach i nie zostało to zrobione. 

Wójt wyjaśnił, że termin zależy od wykonawcy, który w tym momencie wykonuje prace  

w Dychowie. 

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał o termin realizacji wniosku o wydanie warunków 

zabudowy oraz zwrócił się z prośbą o dopilnowanie wykonawcy budowy oświetlenia  

w Dychowie o pozostawienie placu budowy w stanie jak sprzed rozpoczęcia.  

Sekretarz poinformowała, że od wpływu wniosku decyzja wydawana jest w terminie do  

60 dni przy założeniu, że nie wymaga uzgodnień z innymi podmiotami, co może wydłużyć 

czas o kolejne 21 dni. 
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Radny Łukasz Dudzic odczytał odpowiedź Krajowej Rady Regionalnych Izb 

Obrachunkowych w sprawie finansowania oświetlenia ulicznego i oznajmił, że również  

z pisma RIO w Zielonej Górze wynika, że gmina mogła zmodernizować oświetlenie za 1 mln 

zł. Według niego Wójt ukrywał pismo i postawił radnych przed faktem dokonanym budując 

kilkadziesiąt nowych lamp. Następnie zapytał dlaczego Wójt naraża gminę na 

wielomilionowe straty. 

Wójt oznajmił, że stanowisko RIO w Zielonej Górze jest znane radnym od dłuższego czasu  

i zwrócił się z prośbą do radnego o przesłanie informacji, że działania które proponuje są 

możliwe. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że radni do dnia dzisiejszego nie otrzymali umowy na 

modernizację całości oświetlenia w gminie. Dodał, że w tym momencie gmina już jest stratna, 

co według niego jest niegospodarnością i zapytał po jakim czasie zwróci się inwestycja za  

ok. 20 mln zł. 

Wójt poinformował, że w stanie prawnym nic się nie zmieniło, a w umowie na konserwację 

jest zapis, że środki zostaną przekazane na zysk Enea. Następnie zapytał czy radny podpisałby 

taką umowę. Dodał, że zgadza się z tym, że gmina odpowiada za stan oświetlenia w gminie, 

ale nie na cudzym majątku. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał jaki Wójt ma wpływ na stawki cen gazu z EWE. 

Wójt wyjaśnił, że nie ma wpływu na stawki i nie ma przymusu mieszkańca do przyłączenia 

się do gazu. 

  

Radny Marcin Jagodziński zapytał dlaczego Wójt zataił opinię RIO, którą otrzymał 

28.04.2022 r. i w tym samym roku zaplanował budowę nowego oświetlenia w Chromowie, 

Barłogach i Chojnowie. Następnie odczytał opinię RIO informując, że w jego ocenie można 

modernizować oświetlenie wspólnie z Enea. Dodał, że opinię uzyskał w ramach złożonego 

wniosku o udostępnienie informacji publicznej. Dalej zapytał, dlaczego Wójt źle gospodaruje 

środkami i trwoni pieniądze wszystkich mieszkańców. 

Wójt wyjaśnił, że umowa na konserwację oświetlenia jest zawierana corocznie, natomiast 

inną kwestią jest przekazanie środków na obcy majątek. 

Radna Anna Hałupka zapytała dlaczego gmina Nowogród Bobrzański mogła wymienić  

ok. 800 lamp z dofinansowaniem. 

Wójt oznajmił, że nie zna szczegółów i nie ocenia innych samorządów czy działają zgodnie  

z przepisami. 

Radna Anna Hałupka oznajmiła, że radca prawny gminy powinna być obecna na każdej sesji. 

Radna Janina Łukaszewicz poinformowała, że zbliżają się żniwa i zapytała jak daleko jest 

posunięta sprawa dotycząca drogi nad wałem w Bobrowicach. 

Wójt poinformował, że wie że był problem z dojazdem, jednak rolnicy się dogadali. 

 

Radna Janina Łukaszewicz poinformowała, że rolnicy się nie dogadali i jest problem  

z przejazdem kombajnu. 

Sekretarz wyjaśniła, że rolnicy często traktują drogę dojazdową do pól jako część swojego 

pola. Poinformowała również, że rolnik wycofał skargę i poinformował urząd  

o porozumieniu, natomiast droga zostanie przywrócona do stanu poprzedniego sądownie na 

koszt osoby, która tego dokonała. 
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Radny Łukasz Dudzic zwrócił się z wnioskiem o podanie całkowitego kosztu utrzymania  

i konserwacji oświetlenia w obecnych cenach rynkowych, a następnie zapytał ile wynosi 

kwota na konserwację. 

Wójt oznajmił, że przygotuje wyliczenia i poinformował, że 500 punktów świetlnych da 

oszczędności w wysokości 30-40%. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że w opinii RIO Wójt znalazł jedno zdanie, że nie 

można modernizować, a jest jeszcze wiele mówiących o tym że można. 

 

O godz. 12:05 głoszono przerwę. 

O godz. 12:10 wznowiono obrady.    

 

Radny Jacek Gąszczak złożył wniosek o naprawę drogi nr 731, ponieważ jest rozkopana  

i uniemożliwia przejazd. Poinformował, że są zabezpieczone środki na rekultywację terenu po 

byłej żwirowni. Następnie dodał, że w maju 2022 r. wystosował pismo do Wód Polskich  

o usunięcie drzew i otrzymał pozytywną odpowiedź, jednak do dnia dzisiejszego nie zostało 

to zrobione. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał w którym miejscu będzie budowana nitka wodociągowa,  

a następnie poruszył temat projektu drogi na osiedlu leśnym w Bobrowicach, informując że 

był to wydatek niewygasający. Dodał, że w raporcie o stanie gminy jest błąd dotyczący 

programu z jakiego została sfinansowana droga w Chromowie. 

Sekretarz wyjaśniła, że jest to sprawa indywidualna na wniosek prywatnego inwestora. 

 

Radna Anna Hałupka poinformowała, że mieszkańcy Barłogów pytają o możliwość 

postawienia zadaszenia na przystanku, a jeden z mieszkańców zgodził się na udostępnienie 

swojej działki. 

Sekretarz wyjaśniła, że do urzędu wpłynęło pismo o nie wyrażeniu zgody przez mieszkańca, 

natomiast jeśli zmienił decyzję musi zgłosić się do urzędu. 

Wójt poinformował, że zlecono trzy projekty na drogi i zwrócono się do sołtysa o zapytanie 

mieszkańców jaką chcą nawierzchnię i taka zostanie zaprojektowana. 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o dopilnowanie, żeby mieszkańcy 

uczestniczyli w konsultowaniu nawierzchni. Następnie zapytał czy w przyszłym roku będzie 

remontowana ta droga. 

Wójt wyjaśnił, że jako priorytet przyjął remont dróg z kamienia polnego. 

 

Radny Łukasz Dudzic zaproponował, że może ponownie odczytać listę potrzeb dla szkół. 

Wójt oznajmił, że o tym co w szkole jest potrzebne radni powinni pozwolić decydować 

dyrektorom szkół. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy gmina ma prawo używać projektu dotyczącego 

budowy oczyszczalni w Wełmicach i czy są jakieś prawa autorskie oraz czy umowa na żłobek 

została już podpisana. 

Wójt wyjaśnił, że gmina może używać projektu, natomiast odnośnie umowy czeka na przelew 

zabezpieczenia, który ma zostać wykonany w dniu dzisiejszym. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że obawia się, że grunt pod budowę żłobka jest 

problemowy i może okazać się, że będą potrzebne dodatkowe środki. Zastanawia się również 
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jak będzie wyglądała kwestia wyżywienia dzieci bez połączenia żłobka ze szkołą oraz jak 

wykonawca dowiezie materiały budowlane bez wykonanej drogi dojazdowej. 

Wójt wyjaśnił, że 1000 m2 nie da się przenieść na teren szkoły, natomiast droga jest jednym  

z etapów inwestycji. 

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał ile zapłacono środków za oczyszczalnię w Wełmicach, gdzie 

jeszcze nie wbito łopaty. 

Wójt poinformował, że do tej pory zapłacono kwotę 4.000 zł za nadzór inwestorski,  

natomiast wykonawca, któremu grozi kara umowna i postępowanie przedsądowe nie otrzymał 

nic.  

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy prawdą jest, że z urzędu odszedł pracownik  

ds. budownictwa. 

Sekretarz wyjaśniła, że są to sprawy pracownicze i nie chciałaby się wypowiadać. Dodała, że 

w urzędzie są spore ruchy kadrowe, jednak żadnemu pracownikowi nie wypowiedziano 

umowy o pracę. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że pensje urzędników są informacją publiczną, dalej zapytał 

ile wynosi kara umowna dla wykonawcy. 

Wójt wyjaśnił, że kara wynosi 10%. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy z dyrektorem GOKiS została rozwiązana umowa  

o pracę. 

Sekretarz wyjaśniła, że dyrektor jest powołany z konkursu i zawarto z nim kontrakt 

menadżerski. Złożył wypowiedzenie, natomiast żeby rozwiązać umowę potrzebne jest 

zarządzenie Wójta odwołujące z funkcji dyrektora. Poinformowała, że dyrektor złożył 

wypowiedzenie w dniu 10 maja, a następnie urząd otrzymał informację o zwolnieniu 

lekarskim dyrektora i wyznaczeniu przez niego pracownika do zastępowania i podpisywania 

dokumentów do czasu jego powrotu. W następstwie dyrektor zostanie odwołany  

i zostanie rozpisany konkurs. 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o uczestniczenie dowolnego radnego  

w komisji spisującej majątek GOKiS.   

Sekretarz poinformowała, że w komisji przekazującej uczestniczył również radny Jakub 

Leśko, więc nie widzi problemu. 

 

Radny Andrzej Grudziński oznajmił, że nie rozumie jak to jest, że Wójt rozpisuje konkurs na 

dyrektora, a nie może sprawować kontroli na dyrektorem. 

Wójt wyjaśnił, że takie są przepisy i nie odpowiada za działania dyrektora, ponieważ 

instytucje kultury mają większą niezależność niż jednostki organizacyjne. 

Radny Marcin Jagodziński zaproponował przeprowadzenie audytu w GOKiS. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że jest tu mowa o grubych środkach i nie podpisanych 

umowach. 

Wójt poinformował, że zapozna się z sytuacją i wyciągnie konsekwencje. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy gmina jest na tyle bogata, żeby zamawiać zespół na 

dożynki za 39.000 zł. 

Wójt wyjaśnił, ze decyzję podjął dyrektor. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że radni informowali Wójta o możliwych problemach znając 

nazwisko dyrektora jeszcze przed wyborem. 
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Radna Anna Hałupka zwróciła się z wnioskiem o informację dla radnych o realizacji przez 

Wójta wniosków pokontrolnych Komisji Rewizyjnej. 

Radna Iwona Szajek dodała, że informacja powinna zostać przedstawiona na sesji rady 

gminy. 

 

Ad 15. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 13:05.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                        Łukasz Kamerduła 


